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 ملف حمورابي: ويستمر تأثير كورونا

 في مواجهة كورونا وسيناريوهات ما بعد كورونا النظام العالمي 

 ماهر لطيف

 باحث من تونس

 :الملخص

يذ  ددتذب لاندد ذل  كادد ذل ودددذن    دد ذل ددتذي ردد ذب ددسايذ ا ذ يددس هذاددلبذب اندداذبفيردد  ذرودد اهذي  افدد ذب ددلئذةندد م
مددخذخدد يذذ-ب عدد  ذب لئذةخاطذريذلزم ذخ فو ذمنلذبسبيدد ذ-بسيثن ء،ذاين ايذ  بس ذةسبعا ةهذل تذبلاقيص  ذب ع  كي

رددد يذقوددد  ذب سددد  ذاخسددد لا ذسددد اذب كددد يذايددد ي بذب أوددد ب ذاب سدددا ا ذاا ددد ةذلسدددع  ذب     ددد بذب ع  كاددد ذالزمددد ذ
 .ب كا  لابذب يج  ي ذب ن ةج ذلخذ غ اذب نسا ذااقفذب ص   ببذاب  ب  ببذمو بلذبفخ  يذلسع  ذب  ي اي

 ،ذال ددتذمنأودد ذب ردد اذبااسددطذخ  دد ،ذاودداذل ذكك ذسنينسثذلخذةسبعا بذي  افدد ذل ددتذب ع قدد بذب سا ادد ذل مددذ
ان كذقاك ذلك ا ذ  اناذريذبلآث  ذب كسدديو  ا ذب كنيك دد ذ ،زمدد ،ذاف ددأذ ددن  قذلنعدد  ذب ودد ب ببذب كيخددل ذردديذب ن  دد ذ
ا يرخاصذب ي سيسببذاب   صذايل أذلاسير بفذب كسيو ل،ذاريذسا اذف أذسنسيعكلذل ب ذب كسدديو  ا بذب كنيك دد ،ذ

 حذبك دد ذمددخذب سددون  ي ا بذب كنيك دد ذ ندد يذب كجيكعدد بذاب ددسايذمدد ذنعددسذي  افدد ذ مددخذق وددلذةعدد  قذنكعنددتذلفندد ذسددنأذ
ب و  ذب صونا ذلاذم ب دد  ذب  اكندد ذبام ي.ادد ى ذاايددتذةعيسدد ذب كع  جدد ذب انثادد ذبددسابا ذبكعندد ذبددوخذل دد ب ذمن جادد ذ

ا ة دد ذا ا ف ة دد ذامدد ذيدد ب  ذمددخذث ث ،ذ   ذا  يذي يقذن سيع بيذمجك ل ذمخذبارع  ،ذاآخدد ذةن و دديذيددي  قذخ  
ذ.سج لاب،ذثقذ   ذفوسئذي وخذخأأذنعضذباق ايلذاب سون  ي ا بذاي  سذم   قي  ذب ن  ي ذاب عك ا 

The Global System in The Face of Corona and Post-Corona scenarios“ 

Meher ltaif 

Researcher from Tunisia 

Faculty of Literature and Human Sciences of Sfax 

Abstract 

This research studies the spread of the Corona virus, which has turned into a global 
pandemic that has cast its shadow over all countries without exception, and tries to 
study its repercussions on the global economy – which has been floundering in a 
suffocating crisis since the beginning of this year – by imposing travel restrictions, 
money market losses, airlines and tourism, decline in stock exchange prices, and 
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the global crisis in trade exchanges resulting from the closure of borders and the 
suspension of exports and imports in returne for lower oil prices. 

We will also talk about the repercussions of Corona on international relations in 
general, and on the Middle East region in particular, as there is a practical value to 
research the potential future effects of the crisis, in order to understand the 
dimensions of the decisions taken in the present and to diagnose the threats and 
opportunities as well as to anticipate the future, In this context, we will use the 
potential futures tool, meaning that we will present a set of possible scenarios for 
the state of post-Corona societies and countries (such as the increase in Chinese 
power or the continuation of American hegemony). In order for the research 
treatment to gain its feasibility, we combined three methodological phases, a 
descriptive phase concerned with reviewing a set of ideas, and an analytical one 
that understood their backgrounds, stakes and similar debates, then a critical phase 
that showed the error of some of the sayings and scenarios, and monitors their 
theoretical and practical paradox. 

We have relied on four elements as well as an introduction and conclusion: 

1- The speed of spread of the Corona virus: 

2- The repercussions of the Corona virus on the global economy: 

A- Imposing restrictions on travel: 

B- Trade crisis: 

C- The rise in global and local prices in contrast to the sharp drop in oil prices: 

3- Repercussions of the Corona virus on international relations: 

A- The first scenario: Chinese hegemony in the midst of world division and conflicts 
of interest 

B – The second scenario: Exploiting the Corona virus to continue American 
dominance 



 

 ..رئاسة تحرير المجلةيطلب مستل البحث او المجلة بشكل كامل من 
 

4- The Middle East is a region of permanent and renewed conflict 

A- The effects of the Corona virus on the Middle East region 

 B- The new American strategy in the Middle East in light of the outbreak of the 
Corona virus 

 C – An attempt to establish a new order in the Middle East under American 
auspices 

 جائحة كورونا… بين الحقيقة المؤامرة 

 ضحى حميد كريم      هبة علي حسين

 باحثتان من العراق 

 :الملخص

ب ع  قذن لاي ل بذاب ن  ي بذلاساك ذف  ي ذب كؤبم  ،ذايتذب اندذبلاخا  ذب كيع و ذن.  افدد ذذلياعك  اف ذرو اهذ
بذب  بددد ءذاكدددلذرددديذ ا ةدددهذبنعددد  ب ذسا سدددا ذنن بددد ذب دددتذ  ودددلذابثاددد بذ يصدددسيو  ،ذ عدددخذادددلبذ دددقذيكندددعذمدددخذيددد  ذادددل

ابسددديخا  بةا ذرددديذب ن ددد  ذب عددد  كيذب دددلئذةيصددد   ذلاادددهذب دددسايذمدددخذببدددلذالا  ذف ددد  ذلددد  كيذبسيدددسذةعددد  ذلاادددهذاددديذ
 .ب كساأ ذبلااي

ب ن  يدد ذلابددسذمددخذمع ردد ذذب ددل ذب يصسيقذ ل أذفجسذبفهذريذزمخذبازم ب،ذ بلاك ذم ذةراعذف  ي ذب كؤبم  ،ذا عخذق لذ
 يع ملذمع  ،ذالايذخأ  ذريذف ددأذادديذمع ردد ذمددخذب كسددي وسذب نهاودديذمددخذاددل ذب ن  يدد ،ذاندد ذقددسذةددأةيذبا قدد  ذآ ا ذب

اب نو لاقذنك ذيخو ذ خذب كؤمنوخذبن  ي ذب كددؤبم  ،ذخ  دد  ذل ذاددلبذب  بدد ءذبفيردد ذنردد.لذي ودد ذا ددقذيسدديثخذ ا دد ذمددخذ
 .لم  ذلساذاباسذ- اايذم ذذ-اب ءذي  اف ذذنس  ذب ساياب اندذذةو يا  ، ايذب ع  قذ

ا دد ذل ذلاددسب ذمددخذب   ددسب ذبسددي   ذ ياعددهذب جكاددعذابةاددعذا   ددهذمددخذذمسددي وس، لب،ذاايددتذي مندد ذاددلب،ذ دداعذاندد كذيددع ذ
ببددلذب دديخ صذمددخذاددلبذب  بدد ء،ذ عنندد ذفردد اسذمددخذيأ ددقذبرغدد اذب يدد  ،ذثددقذين دد ،ذثددقذي  ددق،ذثددقذين دد ذب لاادد  ،ذثددقذ

سذيثودد ب ذلددخذرعدد  ذب يج بدد ذاب خأددأ،ذلاذمندد الابذين دد ذي ادد  ،ذاا.ددلبذردديذمندد الابذاندد ذااندد كذريجدد  ذاددلذلاذي يعددذ
ذ.ةنووقذلقلذخس لا ذمك.ن ،ذمك ذيسياعسذف  ي ذب كؤبم  ذريذة ريذالبذب  ب ءذنر.لذقأعيذريذب  قدذب ن  ي

ذ

ذ
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Corona Pandemic … Between The Truth and The Conspiracy 

Hiba Ali Hussain                                            Dhuha Hameed Kareem 

Two Researchers From Iraq 

Researcher at Hammurabi Center For Research and Studies 

:Abstract 

       Corona is a virus that has saturated the world with rumors and theories, 
especially the conspiracy theory, until the news about Corona need an evidence and 
proof to be believed, but this does not prevent the fact that this epidemic carries 
with it, political and intelligence dimensions in the global system in which countries 
are fighting for the birth of a new world order in which they are the first dominant. 

Therefore, we find that in times of crisis, the conspiracy theory is always popular, 
but before this theory is approved, it is necessary to know the mechanism of dealing 
with it, and the first step in that is to know who is the real beneficiary of this theory, 
here the numbers and facts may come to disappoint the believers in the conspiracy 
theory, Especially since this epidemic has spread significantly and almost did not 
exclude a country from the countries of the world, and due to the Corona epidemic 
– for the first time – countries are facing one enemy. 

So, to this day, there is no beneficiary people. Even if one of the countries 
benefited, everyone would follow him and follow his solutions in order to get rid of 
this epidemic, but we see those who implement the complete closure, then it is ban, 
then it is close, then partially banned, then completely banned, and so on in 
attempts here and there to find a solution that does not deviate much from the idea 
of trial and error, or attempts to achieve the least possible losses. This definitely 
excludes the conspiracy theory in the. outbreak of this epidemic 
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 تداعيات جائحة فيروس كورونا على الاقتصاد العراقي

 م.م. علي سعدي عبدالزهرة جبير

 باحث من العراق 

 :الملخص

قددد ة ذببيددد حذب عددد  قذلددد فذن سدددقذي  افددد ذب جسيدددس،ذةسددد  ذرددديذلزمددد ذرو اسددد  ذذ2019لددد فذب عددد  قذرددديذلابخددد ذلددد  ذ
بقيصدد  ي ذل  كادد ،ذبلامدد ذب ددلئذل وذب يدديذة قددفذبكاددعذب نردد   بذبلاقيصدد  ي ،ذايدد  ذب عدد باذمددخذة ددأذب ددساي،ذ فذ
ةسدد  ذب  ودد اهذردديذ  ددع فذبلاقيصدد  ذب ع بقدديذفياجدد ذبليكدد   ذل ددتذب ددن ط،ذمكدد ذل وذ  ددتذلجدد ذمدد  يذردديذخ يندد ذ

كدد ذيدد  ذ  ددلبذب  ودد اهذآثدد  ذل ددتذب كجيكددع،ذ فذب ة عدددذفسددا ذب اأ  دد ذالز ب ذب  وودد ذرودد ب ،ذاة ببعدددذب عك دد ذب سا  ،ذي
 .ب كن ا ذمو بلذب عك  ذبابن ا ،ذاب ة عدذلسع  ذنعضذب ك ب ذب  لبلاا 

The Repercussions of The Corona Virus Pandemic on The Iraqi Economy 

MSC. Ali Saadi Abdulzahra Jubeir 

Researcher From Iraq 

:Abstract 

The world knew in late 2019 a fatal virus invaded the world known as the new 
Corona, which caused a global economic crisis, which led to the suspension of all 
economic activities, and Iraq was one of those countries, as the virus caused the 
collapse of the Iraqi economy due to its dependence on oil, which led to a financial 
deficit in the state treasury, as this virus had effects on society, as the 
unemployment rate increased and the poor became poorer, the local currency 
collapsed against the foreign currency, and the food commodity rose. 
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 :بحوث حمورابي 

 ضبط سلاح القبائل والعشائر العراقية 

 النظرة المستقبلية  -الأساليب -الدوافع

 الفريق الركن حسن سلمان خليفة البيضاني

 باحث من العراق 

 :الملخص

ددذ ب سدد حذب كن  دددى،ذا غددقذب ذاددل ذذل  ددقذندد بذبلامددخذب كجيكعدديذردديذب عدد باذم ددس بذنعددسذة دد ققذ دد ا  ذمدد ذ ل و دد ذبد
ب   ا  ذ قذةعخذمسينسث ذباذ   لا ذل تذمجيكعذيجسذريذب س حذم ذيعي دد  ذبسدديعك لاذ   ب  دد ذابسددي    بذ  ودد   ذ ددلبذ

ةسدد تلابذيثودد  ذغ   وي دد ذةيع ددقذبددسابرعذاددل ذب ع قدد ذةندد ايذاددل ذب س بسدد ذب ذةاندد ذق ددو ذب ددتذب ك  دديذ  ب ندد ذلددخذ
يكدد ذبف دد ذةندد ايذذاب عرددو  ،ب نكاكا ذبوخذب س حذابددوخذب  دد  ذب ع بقددي،ذخ  دد ذبفبذمدد ذب ةددسوذاددلذب  دد  ذ ادد هذب و و دد ذ

ب ذةجسذبب ن بذمنس  ذ كخ   ذال ذب   ا  ذس بءذل ددتذبلامددخذب كجيكعدديذباذل ددتذلكدد  ذم. فدد بذبلامددخذب دد  نيذ
ا دد لاذب ددتذ يجدد  ذب ادد ذق ب دد ذ  يأ وددقذ ىدداطذب سدد حذ ددسوذب ها لاددلذاب عردد لا ذا دداعذسددناهذباذبلاسددين بفذذب ع بقددي،

  ددو ذل ددتذ يجدد  ذ دداةذة برهادد ،ذذ- غقذرر   ذذ-ل اه ذر لبذبلام ذغو ذمك.خذلك ا ،ذميخليخذمخذب يج  بذب س نو 
 ا ذب ك بعادد ذب  يددوس ذردديذبلا يدد  ذاب ندداذذس بءذبمنا ذباذلس. ي ذباذق ف فا ذباذةرجاعا ذ ين ولذف أ،ذ   ر ذب ت

ذ.ل تذ فج حذال ذب ك ك ذب   نا 

Control The Weapons of Iraqi Tribes and Clans 

Motives – Methods – Outlook 

Hassan Salman Khalifa Al-Baidani 

Researcher From Iraq 

:Abstract 

      Societal security in Iraq has become threatened after the exacerbation of the 
phenomenon called (the fugitive weapon), although this phenomenon was not new 
or urgent for a society that finds in weapons what it considers to be a continuation 
of manhood and a manifestation of strength. Therefore, this study tries to sail a little 
into the past to answer many questions, most of which are related to the motives of 
this intimate relationship between arms and the Iraqi individual, especially if this 
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individual wears the clothing of the tribe and the clan, as it tries to find specific 
answers to the dangers of this phenomenon, whether on community security or on 
the whole components of the Iraqi national security, leading to the creation of a 
viable mechanism for controlling weapons with tribes and clans and not withdrawing 
or seizing them. This matter is not practically possible, taking from previous 
experiences – despite their failure – an evidence of finding consensual formulas, 
whether security, military, legal or encouraging to implement this, in addition to the 
role of the rational clergy authority (Marje`ia)  in guiding and urging the success of 
this national mission. 

 اتجاهات العراقيين نحو الاحزاب السياسية ذات التوجه العلماني 

 أ.د. محمود شمال حسن

 باحث من العراق 

 :الملخص

 بذب عددد بقووخذفنددد ذبلااددد ببذب سا سدددا ذفببذب ي بدددهذب ع كددد في،ذيكددد ذبسدددي سفذب انددداذب عردددفذلدددخذ  اعددد ذبةج ادددذ
ذ-بسددي سفذب عرددفذلددخذب  دد ااذردديذاددل ذبلاةج ادد بذةاعدد  ذ كي ودد ببذب جددنعذاب  ادد ذب عك يدد ذاب كسددي وذبلابيكدد لي

 .بلاقيص  ئ ذا ينووقذال ذبلااسبفذلكسذب ا ااذب تذبن ءذمها هذبلسذ  لبذب   ي

ىذردد  ب ،ذامددخذيدد ذب جنسددوخ،ذة باادددذبلكدد  اقذ1000ردد بلاا ذب اسدداأ ،ذبفذب  دددذ سن دذلوندد ذب اندداذن  أ يودد ذب ع
سن  ذاقسذب   بذب ني لاجذب ذبلاةج ا بذب كيع ف ذفن ذبلاا ببذب سا سددا ذذ35,9سن ،ذابكي سطذب ةذذ80-19بوخذ

ىذسددن ذةردداعذ38-19فببذب ي بددهذب ع كدد فيذةيصددفذن  سدد  ا  ذيكدد ذب  دد بذب نيدد لاجذب ذب  ادد بذب عك يدد ذب  بقعدد ذبددوخ 
ذ-بوخذ   ر  ذبةج ا بذس  ا ذفن ذبلاا ببذب كددلي    ذيددل أذب  دد بذب نيدد لاجذليىدد ذب ذبردد ب ذب كسددي وذبلابيكدد لي

بلاقيص  ئذب كي سطذينك   ذبةج ا بذبيسذسدد  ا ذمددخذبقدد بف قذردديذب كسددي ي بذبلاخدد و ذاب  دد بذب نيدد لاجذبيىدد  ذب ذ
ذباا بب كيع ف ذفن ذال ذمي و ذب جنعذ قذي.خذ هذةأثو ذاب حذريذبلاةج ا بذب

ذ

ذ

ذ

ذ
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Attitudes of Iraqis towards political parties with a secular orientation 

Prof. Dr. Mahmood Shamal Hassan 

Researcher From Iraq 

:Abstract 

         The research aimed to reveal the nature of the Iraqi’s attitudes towards 
political parties with a secular orientation , the differences in these attitudes 
according to the variables of gender, age group, and socio-economic level, to 
achieve these goals, the researcher intended to build a prepared scale for this 
purpose. The current research sample was draw by a simple random method, as it 
reached (1000) individuals, of both gender, whose ages ranged between 19-80 
years, with an average of 35.9 years. The results showed , that the attitudes 
formed towards political parties with a secular orientation are negative , the age 
groups between 19-38 years disseminate among its ranks negative attitudes 
towards the aforementioned parties , the individuals of the middle socio-economic 
level have more negative attitudes than their peers at other levels, and the gender 
variable did not have a clear effect on the attitudes formed towards these parties  

 ( 2018-2004حالة دراسية للمدة ) أثر تقلبات سعر الصرف في الموازنة العامة للعراق

 ايمان علاء كاظم       صابرين عدنان والي 

 باحثتان من العراق 

 :الملخص

ب ذبسع  ذب ص فذةؤث ذل دتذب ك بزفد ذب ع مد ذمدخذخد يذةأثو ا ذل دتذم. فد بذب ك بزفددد ذب ع مددد ذب كيكث دددد ذن  ن ودددد بذ
ب ع مدددد ذابريدد ب ببذب ع مدددد ،ذاي.دددد  ذب يددأثو ذنرددددعلذغودددد ذما يدددد ذلددددخذ  يددقذة ودد ببذبلاسددددع  ذب كن وددد  ذبفذب ذلثددد ذ

د ذبثوددد يذباذخ دددضذي ادددلذب ك بزفددد ذب ع مددد ذاب يددديذل رددددذن  ة ددد  ذباذبفخ ددد يذرددديذب يو  ددد بذرددديذسدددع ذب صددد فذاددذ
بلاسدع  ،ذمكد ذيىأ ذب سا د ذب دتذةنكدلذب يع  افذبر  لاا ذباذزي   ذفسدا ذبري ب ببذفياج ذزي   ذاجقذب صدد   ببذ

الا ذالجدددد ذب ك بزفدددد ذب ع مدددد ،ذبئذمخذخ يذةن يع دد ،ذرىدد ذلددخذب ذاندددد كذل قدددد ذل.سددا ذبدد خذسددددع ذ دددد فذب ددددس
دددع ذ ددد يذسد ددد   بةه،ذاب ذبفخ د دددتذ د ددد ذل د ددد  ذب أ د دددتذب ة د دددؤ ئذب د دددسذيد ددد فذائذب د دددع ذب صد ددد يذرددديذسد ب ذبئذبفخ د

ذ. د فذب دسالا ذيؤ ئذب تذب ة   ذريذلج ذب ك بزف ذب ع م ذ  ن. م 
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The Impact of Exchange Rate Fluctuations on The General Budget of Iraq 

Case Study Duration 2004-2018 

Sabreen Adnan Wali                                   Iman Alaa Kadhim 

Researcher From Iraq 

:Abstract 

       The exchange rates affect the public budget through its effect on the 
components of the public budget represented by public expenditures and public 
revenues, and the effect is indirectly through changes in local prices, as the effect of 
fluctuations in the price of exchange is overburdening or depressing the budget that 
it is known as a rise or fall in prices , which the state is forced to bear the additional 
costs or increase the proportion of revenues as a result of increasing the volume of 
exports through diversification, In addition, there is an inverse relationship between 
the dollar exchange rate and the public budget deficit, that is, any decline in the 
exchange rate of any country leads to a high demand for its exports, as the low 
exchange rate of the dollar causes the public budget deficit to increase. 

 دور التعليم ومؤسسات التنشئة الاجتماعية في تدعيم ثقافة السلم الاجتماعي

 خالد بو منجل    موسى بن قاصير

 باحثان من الجزائر

 :الملخص

فع  جذريذال ذب   ق ذ ا ذب يع اقذامؤسسدد بذب ينرددا ذبلابيك عادد ذردديذ لددقذاةنكادد ذثو ردد ذب سدد ق،ذل دد ذلددس ذمسدد  ببذ
 ،ذمددخذةددس ي ذمدد   يذازب  ذب ي بادد ذاب يع دداقذاب كع كددوخذامددس بءذب كددسب ه،ذاب كن كدد بذغودد ذاب ليك  ذلسدد  و ذمخي  ددذ

 ب ن. ماددددددددددددددددددد ذاقددددددددددددددددددد   ذب ردددددددددددددددددددا ب،ذل دددددددددددددددددددتذب كىددددددددددددددددددد موخذا ددددددددددددددددددد اذب يدددددددددددددددددددس يعذاب ك ددددددددددددددددددد  ببذب  زمددددددددددددددددددد 
 يع ي ذثو ر ذب س  ذاب  لنف ذيك ذيدديقذ  خدد يذم دد ااقذثو ردد ذب سدد  ذاب  لنددفذردديذمدد ب ذب كندد اجذب س بسددا ،ذا فيدد  ذ

ر ذب ك ب ذب يع اكا ذاب عي ذب كس سا ذلخذثو ر ذب س  ذااو اذبرفسدد  ذنكدد ذيخددس ذب كجيكددعذي.ددل،ذاددلبذن ر دد ر ذاف
 .  تذبلاايك  ذنأ اب ذباس  ذابرل  ذاب كؤسس بذب سينا ذريذس ولذة ساخذثو ر ذب س قذا يك مي  ذ
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Le rôle des institutions d’éducation et de socialisation dans le soutien 
d’une culture de paix sociale 

Khaled Boumendjel    Moussa Benkasir 
Dans cet article, nous abordons le rôle des institutions d’éducation et de 
socialisationsذ dans le soutien et le développement d’une culture de la paix, à 
travers différents chemins et en utilisant différentes méthodes, telles que laذ
formations du personnel du ministère de l’éducation, des enseignants et des 
directeurs. Et les organisations non gouvernementaux et responsables de jeunesse, 
sur le contenu, les méthodes d’enseignement et les compétences nécessaires 
pour promouvoir une culture de la paix et de la non-violence. Les concepts 
de culture de la paix et de non-violence sont également intègres dans les 
matériels pédagogiques et de manuels sur la culture de la paix et les droits de 
l’homme au service de la société dans ensemble. Cela s’ajoute à l’attention 
portée au rôle de la famille, des medias et des institutions religieuses dans la 
.consolidation de la culture de la paix de de sa durabilité 

 تية الامريكية في البيئة الداخلية انعكاسات تطور القوة المعلوما

 أحمد عبد الجبار عبد الله                  أ.م.د. دنيا جواد مطلك

 باحثان من العراق 

                                                                                             :الملخص

ع بملذب  م ي ذريذب ي دد ل بذب سا ادد  ذسدد بءذيدد  ذف ددأذل ددتذب كسددي وذةعيكسذق  ذب سا  ذلااك ذيأ قذل اهذنكجك ل ذب 
برق اكيذل ذب سا يذريذب  وا ذب سبخ ا ذن  س بدد ذبلاسدد ه ذ فذةعددسذب  يودد  ذبلاسدد هذب يدديذةعيكددسذل و دد ذب سا دد ذردديذبندد ءذ

اةرددد.لذسا سددد ة  ذب ع مددد  ذاةدددأةيذمدددخذنعدددسا ذب  واددد ذب خ  باددد  ذ كددد ذةنددداطذندددهذمدددخذمي وددد ببذالادددسبثذمىدددأ ب  ذ
نكجك ل ك ذب  وايوخذب سبخ ا ذاب خ  با ذب كج يذب ددلئذةنأ ددقذلااددهذب سا سدد ذنردد.   ذب عدد   ذردد  ذي فدددذب  وادد ذ دد  ن ذ
امسدديو  ذاغودد ذمىددأ ب ذاةيك يددتذمددعذب  تيدد ذب ع مدد ذ  سا دد  ذي فدددذسا سدد ذب سا دد ذق يدد ذمسددينس ذ  ددتذلسدد هذقدد ئ ذ

وادد ذ بخ ادد ذمسدديو  ذ دد  ن ذ  عكددلذةنسددجقذمددعذ تيدد ذب سا دد ذاب ع.ددعذ ددناح ذاةيكيددعذب  لايدد بذب كينددس ذبام ي.ادد ذب 
ريذبن ءذبسي بةاجا ذةيك يتذمعذةأ ع ة   ذاب  نياج ذةيعافذمعذب  وا ذب خ  با ذارو  ذ كدد ذةيأ اددهذمجك لدد ذبااددسبفذ

امددخذذب و مادد  ذاةعددسذب ودد  ذب ج فدد ذب ك ددقذردديذبندد ءذبلاسددي بةاجا ،ذا يودد  ذم كدد ذردديذ سددقذب سا سددا ذب خ  بادد ذ  سا دد  
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خددد يذم بادددلذةأددد  ذب وددد  ذا ددد لا ذ  كع  م ةاددد  ذيا ددددذب  لايددد بذب كيندددس ذبلام ي.اددد ذادددل ذب وددد  ذاا  ي ددد ذرددديذسددد ولذ
ذ.ةنووقذباسبر  ذب ع ا ذمخذخ يذب يأثو ذريذب  وا ذب سبخ ا 

The Implications of The Development of the American Information Power in 
The Internal Environment 

Prof. Asst. Dr. Dunia Jawad Mutlaq                     Ahmed Abdul-Jabbar 
Abdullah 

Researcher From Iraq 

     :Abstract 

     The strength of the state depends on what is called a set of symbolic factors in 
international interactions, whether at the regional or international level mainly in the 
internal environment, as the pillar is the basis upon which the state depends on 
building its public policies, and then comes the external environment, because of the 
surrounding Variables and turbulent events, and together their internal and external 
environments constitute the field in which politics is launched in its general form. If 
the environment is valid, stable, and not disturbed and in line with the general vision 
of the state, the state’s policy is strong, based on a strong foundation, and vice 
versa . 

      The United States of America has a stable internal environment suitable for 
work that is consistent with the vision of the state in building a strategy that is in line 
with its aspirations, and as a result it adapts to the external environment according 
to the requirements of the national goals group. The power is the important side of 
building strategy, and a basic pillar in planning the state foreign policy. The 
evolution of power to informatics. The United States of America adapted and used 
this force to achieve its higher goals through influencing the internal environment. 
Therefore, the research will be addressed in two axes, as following:  the first: the 
level of security, and the second: the military doctrine. 
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 بلفور من اللاسامية إلى إنشاء وطن قومي لليهود

 م. مراد الزير

 باحث من فلسطين

 :الملخص

فدد رك  ذذ2ب  ع ئذاب سينيذاب سا سيذلآث ذباكعذب    ،ذ  ا ذب  لسذب ص   ذردديذذة سفذب س بس ذ كع ر ذب ين ي
ا رىددهذب يدد  ذ  جدد  ذب و دد  ذ   يأ فادد ،ذذ1905مددخذف اادد ذةن م ددهذمددخذب  سدد ما ذب يدديذ  دد بذ سيددهذردديذلدد  ذذ1917

سدد ما ذلنددسذ،ذاف أذمخذخ يذب يع فذل تذب  1917  تذةأيوس ذرجأ  ذرفر ءذا خذق ميذ  و   ذريذر سأوخذل  ذ
ب    ،ذاببيك  ذا ياقذابي مدد  ذمعددهذادد يذب دد  خذب ودد مي،ذاب يعدد فذل ددتذيا ادد ذ لددسب ذفددصذالددسذب  دد  ذمددخذبسبييددهذ
يذب  ددد  ذمدددخذب  سددد ما ذ  دددتذب سددد ما ذاردددقذ تيددد ذب كدددؤ خوخ،ذ ا ددد لا ذ  نسدددخ ذب ن  لااددد ،ذامدددخذثدددقذةن ودددلذيا اددد ذةنددد م

 دديذمددخذخدد يذب  بدد  ذااددقذب س بسدد بذاب كصدد   ذبابن ادد ذاق مدددذب س بسدد ذل ددتذب كددن جذب   دد يذب يدد  يخيذاب ين و
يذب    ذمخذب  س ما ذ  تذب س ما ،ذابااسبثذب يدديذبدد بذخدد يذة ددأذب سددن بب،ذ اب ع با ذب ييذةن ا دذم    ذةن م
ذابن ء ذل تذةن ولذم ذب ءذن ا با ب،ذة   دذب س بس ذ  تذل ذب يأثو ذب ص و فيذريذب سا سا ذب   يأ فا ذ  دد ذباثدد 

ذةندد يذب  دد  ذمددخذب  سدد ما ذ  ددتذب سدد ما ذيدد  ذ ب ع و ذريذ  سب ذبرل  ذب كيع قذنإفر ءذا ددخذقدد ميذ  و دد  ،ذا  م
ذارددقذ تيدد ذب كددؤ خوخ،ذركددن قذمددخذليدد  ذ  ددتذابزلددهذب ددسيني،ذامددن قذ  ددتذلسدد  بذابي مدد  ذ ف بكدد  ذاكثدد ذمددخذسدد  ي

كص ن ذب ص و فا ذا يذ فردد ءذا ددخذقدد ميذ  و دد  ،ذن رقن  ،ذلاذ  تذبز اببا ذب س  ذبوخذب كص ن ذب   يأ فا ذاب 
ا عخذة وخذب س  ذخ يذب س بس ذنأفهذمن ا  ذب    ذبسي  ب ذم. فيهذب سا سددا ذردديذب سا سدد ذب   يأ فادد عذاف ددأذنعددسم ذ

 .ريذ لذ رىهذ   ج  ذ1906خس ذموعس ذريذبلافيخ ن بذريذل  ذ

Balfour, From Anti-Semitism to Creating a National Home For Jews 

Lecturer. Murad Zeer 

Researcher from Palestine 

                                                 :Abstract 

The study aims to find out the impact of the intellectual, religious and political 
transformation on James Balfour. His promise issued on November 2, 1917 in 
terms of his shifting from anti-Semitism, which appeared to have in 1905 and 
completely rejected the Jewish immigration to Britain. Suddenly, he advocated for 
the establishment of a Jewish homeland in Palestine in 1917 through recognizing 
Anti-Semitism at Balfour, the meeting of Chaim Weizmann with him on the national 
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home, and learn how to prepare a text-homeland Balfour from the beginning and 
reaching the final version. Then, analyzing how Balfour transformed from anti-
Semitism to Semitism in accordance with the vision of historians. The study adapted 
the methodology of the historical and analytical descriptive approach by going back 
to the reference of the most important of foreign and Arabic studies that dealt with 
the subject of Balfour transformation from anti-Semitism to Semitism and the events 
that took place during those years. Based on the analysis of literatures, the study 
found that the Zionist influence on the British policy have a significant impact in 
declaring the establishment of a national country for the Jews. Balfour transformed 
from anti-Semitism- to Semitism  was due to more than one reason according to 
the vision of historians. Some of them pointed out to religious reasons, including the 
method of Weizmann persuasion, or duplication of reason between the British 
interest and the interest of Zionism regarding the establishment of a Jewish 
homeland, but it turns out the reason is to try to recover the Balfour political position 
in British politics; after he lost his seat in the election in 1906 because of his 
rejection of immigration  
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